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 NOVINY  EURO 

REGIÓN TATRY  
 

 
 

Vážení členovia Združenia,  

     začiatkom augusta sme sa spolu s pani 

primátorkou mesta Trstená Magdalénou 

Zmarzlakovou (podpredsedníčkou Radu nášho 

združenia) a s poverenou riaditeľkou nášho 

združenia Líviou Jakšovou stretli s predsedníčkou 

Žilinského samosprávneho kraja Erikou Jurínovou.   

     Témou stretnutia bol návrh nášho združenia 

Euroregión TATRY na vstup Žilinského 

samosprávneho kraja (ďalej len ŽSK) do združenia, 

aby sa kraj stal jeho riadnym členom. Zároveň by sa 

ŽSK nepriamo stal aj členom Európskeho 

zoskupenia územnej spolupráce – EZUS TATRY so 

sídlom v Novom Targu (nakoľko Euroregión 

TATRY je jeho zakladateľom).     

     V súčasnosti členom nášho združenia je už aj 

Prešovský samosprávny kraj (od augusta 2023) a na 

poľskej strane Euroregiónu TATRY je členom tiež 

Malopoľské vojvodstvo so sídlom v Krakove (od 

roku 2022).  

     Cieľom tohto nášho zámeru je, aby všetky 3 

regionálne samosprávy (Prešov, Žilina a Krakow) sa 

podieľali na koordinovanom a integrovanom rozvoji 

širšieho cezhraničného regiónu Tatier.  Je to veľká 

príležitosť, ako spoločne presadzovať niektoré 

zásadné riešenia potrebné pre udržateľný rozvoj 

tohto územia. Však by išlo o spojenie silnej 

regionálnej a aktívnej miestnej samosprávy.  

     Samozrejme, že nestačí mať takých silných 

partnerov len za svojich členov, ale treba aktívne 

otvárať dôležité témy správnym spôsobom, 

v správnom čase a na správnom mieste.  Veľmi 

vážnou spoločnou témou je najmä cezhraničná 

mobilita (doprava) a cestovný ruch popri ďalších 

dôležitých témach akými sú ochrana prírody, 

životné prostredie, či podnikateľské prostredie. 

Takéto vážne témy dokážeme pohnúť na slovenskej 

strane len vtedy, ak za nami budú stáť aj 

samosprávne kraje, ktoré to tiež budú mať vo 

svojich prioritách.  

     Verím, že Zastupiteľstvo ŽSK na jeseň tohto 

roka rozhodne o vstupe do nášho združenia a tak 

posilní  naše združenie najmä strategicky, ale aj 

ekonomicky.    

     Druhou témou uvedeného stretnutia bola aj 

cyklotrasa Historicko-prírodno-kultúrna Cesta okolo 

Tatier a jej postupná realizácia na území Liptova a 

Oravy. Prítomní sa dohodli na mieste prepojenia 

cyklotrás medzi Žilinským a Prešovským 

samosprávnym krajom. Určite je do budúcna 

nevyhnutné zorganizovať niekoľko ďalších stretnutí 

s miestnou samosprávou za účelom upresnenia 

ďalšieho trasovania Cesty okolo Tatier najmä od 

Liptovského Mikuláša smerom na Oravu až po 

Trstenú. O tejto téme viac niekedy nabudúce. 

 
Slávnostné otvorenie kancelárie EZUS TATRY v Kežmarku 

 
 

 

Dňa  22.  augusta 2024  sa uskutočnilo  

,,on-line“ spoločné pracovné stretnutie 

Monitorovacieho výboru Programu 

Interreg Poľsko-Slovensko 2021-2027. 

Hlavným cieľom pracovného stretnutia 

bola prezentácia a diskusia o návrhoch 

zmien v systéme a kritériách 

hodnotenia štandardných projektov a  

v programovej príručke, v kapitole 2.6. 

 
Zmeny pripravil SpS. Návrhy zlepšení 

a úprav vyplývajú zo skúseností 

a observácií po prvých výzvach na 

štandardné projekty vo všetkých 

prioritách programu. Zavedenie zmien 

bude mať pozitívny vplyv na 

plánované výzvy. Navrhované zmeny 

v dokumentoch predstavil SpS. Po 

každej   prezentácii  prebehla  diskusia.  

 
Zástupcovia euroregiónov vzniesli 

výhradu k odstráneniu niektorých 

oprávnených aktivít v priorite Cestovný  

 

 

ruch a navrhovaným limitom na 

vybrané druhy výdavkov. Ako 

správcovia FMP sa domnievajú, že 

niektoré zmeny by sa mali týkať len  

 
štandardných projektov, aby sa 

nenarušila možnosť realizácie 

malých projektov. Členovia MV 

predstavili pripomienky k novému 

hodnotiacemu systému, najmä 

k systému bodovania zvýhodňujúcich 

aktivít v priorite Cestovný ruch. 

Členovia MV uznali rozsah 

predstavených zmien za správny. 

Pripomienky predstavené počas      

diskusie   budú   predmetom  ďalších 

 
ďalších prác. Nasledujúce zasadnutie 

MV je zvolané na 6.09.2024. Jeho 

cieľom bude schválenie zmien, ktoré 

boli predstavené a prediskutované na 

pracovnom stretnutí.  

 

III. Pracovné zasadnutie Monitorovacieho výboru 

Programu Interreg Poľsko - Slovensko 2021-2027 

 

Štefan Bieľak 
 

Člen 

Rady Združenia 

Euroregión Tatry  

 

Predseda  

EZUS TATRY 

Podpredseda PSK 

Zdroj: https://www.euroregion-tatry.sk/sk/iii-pracovne-zasadnutie-monitorovacieho-vyboru-

programu-interreg-polsko-slovensko-2021-2027 

 

 

 
 

 

 

https://www.euroregion-tatry.sk/sk/iii-pracovne-zasadnutie-monitorovacieho-vyboru-programu-interreg-polsko-slovensko-2021-2027
https://www.euroregion-tatry.sk/sk/iii-pracovne-zasadnutie-monitorovacieho-vyboru-programu-interreg-polsko-slovensko-2021-2027
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Euroregión TATRY 

rokoval so Žilinským 

samosprávnym krajom 
 

Štefan Bieľak, predseda EZUS TATRY 

 
 

 

Začiatkom augusta sa predstavitelia 

Euroregiónu Tatry so sídlom v Kežmarku 

streli s predsedníčkou Žilinského 

samosprávneho kraja Erikou Jurínovou. 

Témou stretnutia bol návrh Združenia 

Euroregión TATRY na vstup Žilinského 

samosprávneho kraja (ŽSK) do tohto 

Euroregiónu (aby sa stal jeho riadnym 

členom). Zároveň by sa ŽSK nepriamo stal aj 

členom Európskeho zoskupenia územnej 

spolupráce – EZUS TATRY so sídlom v 

Nowom Targu (nakoľko Euroregión TATRY 

je jeho zakladateľom). V súčasnosti členom 

tohto Združenia je už aj Prešovský 

samosprávny kraj a na poľskej strane 

Euroregiónu TATRY tiež Malopoľské 

vojvodstvo v Krakove. Cieľom tohto zámeru 

je, aby všetky 3 regionálne samosprávy na 

slovensko-poľskom pohraničí sa podieľali na 

koordinovanom a integrovanom rozvoji 

širšieho cezhraničného regiónu Tatier. Je to 

veľká   príležitosť,  ako  spoločne presadzovať  

 
niektoré zásadné riešenia potrebné pre 

udržateľný rozvoj tohto územia. Však by išlo o 

spojenie silnej regionálnej a aktívnej miestnej 

samosprávy. Veľmi vážnou spoločnou témou 

je najmä cezhraničná mobilita (doprava) a 

cestovný ruch popri ďalších dôležitých témach 

týkajúcich sa ochrany prírody, životného 

prostredia, podnikateľského prostredia. Obe 

strany sa na rokovaní dohodli, že sa pripraví 

materiál na rokovanie Zastupiteľstva ŽSK, 

ktoré bude rozhodovať o vstupe ŽSK do tohto 

Združenia. Témou tohto rokovania bola aj 

cyklotrasa Historicko-prírodno-kultúrna Cesta 

okolo Tatier aj postupná realizácia na území 

Liptova a Oravy. Županka Erika Jurínová a 

zamestnanci Úradu ŽSK informovali o 

prioritách kraja pri výstavbe cyklotrás, kde 

rozhodujúcou je Vážska cyklomagistrála. A jej 

súčasťou je časť cyklotrasy Cesta okolo Tatier.  

Prítomní sa dohodli sa na mieste prepojenia 

cyklotrás medzi Žilinským a Prešovským 

samosprávnym krajom. Určite je do budúcna 

nevyhnutné   zorganizovať  niekoľko  ďalších  

 

stretnutí s miestnou samosprávou za 

účelom upresnenia ďalšieho trasovania 

Cesty okolo Tatier najmä od 

Liptovského Mikuláša smerom na 

Oravu  až  po  Trstenú.   Za   Združenie  

 
Euroregión Tatry sa rokovania 

zúčastnili podpredsedníčka Rady 

združenia pre región Orava Magdaléna 

Zmarzlaková, predseda EZUS TATRY 

Štefan Bieľak a poverená riaditeľka 

združenia Lívia Jakšová. 

 

Nová posila pre 

riešenie projektov v 

pohraničí 
 
Lívia Jakšová, riaditeľka Združenia EUT 

 

V utorok 13. augusta predseda 

Združenia Euroregiónu Tatry Ján 

Ferenčák otvoril kanceláriu EZUS v 

Kežmarku a privítal v ňom nového 

zamestnanca Michala Wenita, 

bývajúceho v Kacvíne. Michal sa 

zaúčal pri Fonde malých projektov a 

teraz bude jeho pôsobisko u nás v 

Kežmarku. Jeho úlohou bude to, aby 

zvládol obsluhu beneficientov po 

slovenskej  strane.  Pán   Michal  Wenit 

 
pochádza a býva v spišskej obci 

Kacvín, ktorá leží na slovensko - 

poľskom pohraničí. Vyštudoval 

Právnickú fakultu Univerzity 

Komenského v Bratislave. Po ukončení 

štúdia pracoval v obchodných 

spoločnostiach v Českej republike a na  

 
 

Veľvyslanectve Poľskej republiky v 

Prahe. Plynule ovláda poľský, 

slovenský, český a anglický jazyk. 

Medzi jeho záľuby patrí história a 

rybárstvo. 

V Tatrách 

potrebujeme 

posilniť železničnú 

dopravu 
 
Štefan Bieľak, predseda EZUS TATRY 

 
Dňa 23. augusta sa v Štrbe uskutočnilo 

pracovné rokovanie predstaviteľov 

regionálnej samosprávy - Štefan 

Bieľak, podpredseda Prešovského 

samosprávneho kraja a miestnej 

samosprávy - Michal Sýkora, starosta 

obce Štrba) s vedením Železničnej 

spoločnosti Slovensko - Peter Helexa, 

gener. riaditeľ a členovia 

predstavenstva – Karol Henzély a 

Martin Bahurinský. Hlavným cieľom 

stretnutia bolo predstavenie vízie 

budúceho rozvoja železničnej dopravy 

v regióne Vysokých Tatier 

vychádzajúc z Plánu udržateľnej 

mobility Vysokých Tatier 

(označovaný ako PUM Vysoké Tatry). 

Ide o strategický plán rozvoja dopravy 

vo Vysokých Tatrách, ktorý schválilo 

Zastupiteľstvo PSK v júni 2024. 

Cieľom tohto plánu je postupné 

zavedenie integrovaného dopravného 

systému v Tatrách, ktorý má byť 

založený na základnom princípe: 

posilňovať verejnú osobnú dopravu a 

minimalizovať individuálnu 

(automobilovú) dopravu - s prioritou 

železničnej dopravy ako 

najekologickejšej formy dopravy. 

Dohodol sa ďalší postup ako postupne 

napĺňať opatrenia z PUM TATRY. 

Zároveň sa diskutovalo aj o 

aktuálnych problémoch železničnej 

dopravy pod Tatrami – najmä týkajúce  

 
sa TEŽ-ky a zubačky. Prítomní sa 

zhodli, že v najbližších mesiacoch 

zintenzívnia vzájomnú komunikáciu, 

aby sa postupne začali realizovať 

opatrenia z PUM TATRY v súčinnosti 

aj so Železnicami SR a rezortom 

dopravy. Tak držme si palce – 

TATRY akútne potrebujú začať 

systémovo riešiť integrovanú dopravu 

na celom ich území v rátane poľskej 

časti TATIER !!!  
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Obnovené cykloznačenie 

vo Vysokých Tatrách 
 
Štefan Bieľak, predseda EZUS TATRY 

 

Prešov/Vysoké Tatry, 8. august 2024 – Pod 

Tatrami pribudlo počas leta takmer 35 km 

obnoveného cyklistického značenia. Krajská 

organizácia cestovného ruchu Severovýchod 

Slovenska a Oblastná organizácia cestovného 

ruchu Región Vysoké Tatry zabezpečili 

obnovu cykloznačenia na Podtatranskej 

cyklomagistrále – v úseku Tatranská Lomnica 

– Tatranská Kotlina – Lysá Poľana. V rámci 

Vysokých Tatier sa do nového návštevného 

poriadku TANAP-u dostali aj nové miesta 

vyhradené  pre  jazdu  na  bicykli.  Patrí k nim  

 
trasa vedúca lesnou cestou z Podspádov 

(Vojtasová) na Lysú Poľanu ako aj cesta 

Bielovodskou dolinou. Obnovu značenia na 

trase Tatranská Kotlina – Lysá Poľana v dĺžke 

26 kilometrov zabezpečila KOCR 

Severovýchod Slovenska, zo zdrojov 

členského príspevku Prešovského 

samosprávneho kraja. Značenie na trase 

Tatranská Lomnica – Tatranská Kotlina v 

dĺžke 8,7 km realizovala OOCR Región 

Vysoké Tatry, s finančnou podporou 

Ministerstva cestovného ruchu a športu SR. 

„Cykloturistika vo Vysokých Tatrách je veľmi 

populárnou aktivitou. Kvalitné cykloznačenie 

je základom pre rozvoj cestovného ruchu, 

keďže návštevníci Vysokých Tatier 

vyhľadávajú lokality s doplnkovou 

infraštruktúrou, ako sú požičovne bicyklov, e-

bikov či nabíjačiek. Vysoký dopyt je už aj po 

tzv. ´cyklofriendly´ hoteloch, ktoré majú 

ostatný servis pre cykloturistov. Rozširovanie 

cyklotrás a kvalitnú údržbu tých existujúcich 

vo Vysokých Tatrách len vítame,“ reaguje na 

nové cykloznačenie výkonná riaditeľka OOCR 

Región Vysoké Tatry Lucia Blašková. Obnova 

značenia v r. 2024 na viac ako 300 

kilometroch „KOCR Severovýchod Slovenska 

je jeden z najväčších aktérov, ktorý sa 

dlhodobo podieľa na obnove cykloturistického 

značenia v Prešovskom kraji. V roku 2024 

KOCR investuje do obnovy cykloznačenia 27 

000 eur. Kvalitné značenie je určite 

motiváciou pre mnohých návštevníkov, ktorí 

región navštívia, radi sa doň vrátia a budú jeho 

návštevu odporúčať aj ďalej,“ uviedol riaditeľ  

KOCR Severovýchod Slovenska 

Martin Janoško. V roku 2024 KOCR 

Severovýchod Slovenska zabezpečuje 

obnovu a doplnenie značenia na viac 

ako 300 kilometroch. Na 

medzinárodnej trase EuroVelo 11 v 

dĺžke 97,3 km a na medzinárodnej trase 

Aquavelo v dĺžke viac ako 50 km. 

Cykloznačkári opäť pracujú aj v okolí  

 
Starej Ľubovne, v podhorí Vysokých 

Tatier a na Zamagurí. Pôjde o obnovu 

značenia na trasách na hrebeni Spišskej 

Magury, okruh nad Jezerskom či trasy 

v okolí Ždiaru. Obnovu značenia a 

pravidelnú údržbu si vyžaduje aj sieť 

singletrailov   Cyklostopy    pri    Starej  

 
Ľubovni v celkovej dĺžke 12,5 km. Ide 

o obľúbenú atrakciu, ktorá láka 

návštevníkov zo Slovenska aj 

zahraničia. 

 

Nový rozmer 

turistiky na Poľsko-

slovenskom 

pohraničí 
 
https://sk.plsk.eu/.../v-kruhu-tajomstiev-novy-rozmer... 

 

Dňa 29. augusta 2024 bola v Muszyne 

slávnostne podpísaná zmluva o 

poskytnutí príspevku pre projekt „V 

kruhu tajomstiev”. Vďaka podpore z   

Európskeho fondu regionálneho rozvoj 

 

v rámci programu Interreg Poľsko – 

Slovensko 2021–2027 poputuje viac 

ako 3,2 milióna eur na rozvoj 

turistiky v našom regióne! V mene 

Riadiaceho orgánu zmluvu podpísal 

pán Konrad Wojnarowski – štátny 

tajomník ministerstva fondov a 

regionálnej politiky. V mene 

vedúceho partnera zmluvu podpísal 

pán Jan Golba – starosta mesta a 

obce   Muszyna.   V  rámci  projektu 

 
vzniknú moderné múzejné expozície 

v zrekonštruovaných ruinách hradu v 

Muszyne a v historickej škole v 

Hniezdnom. „Veža tajomstiev“ v 

Muszyne je multimediálna výstava, 

ktorá vás čoskoro prenesie do sveta 

legiend a histórie pohraničia, zatiaľ 

čo v Hniezdnom sa zrekonštruovaná 

škola stane miestom, kde sa minulosť 

stretne s budúcnosťou vďaka 

moderným   technológiám.  Moderné 

 
expozície však nie sú všetko! 

Partneri spustia spoločnú platformu 

na predaj vstupeniek a vyškolia 30 

osôb z Poľska a Slovenska na úlohu 

turistických sprievodcov. Vďaka 

tomu sa tento región stane ešte 

atraktívnejším pre turistov z oboch 

strán hranice. 

 
Viac o slávnostnom podpise zmluvy 

sa dozviete tu: https://sk.plsk.eu/.../v-

kruhu-tajomstiev-novy-rozmer... 

 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fsk.plsk.eu%2F-%2Fv-kruhu-tajomstiev-novy-rozmer-turistiky-na-polsko-slovenskom-pohranici%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR26cLPPRRbmDIwckC60ShmBXffTroTqPvVZYDs9l9_QQfjTn9Uyih24ndY_aem_juCg4r7L2gbGM1HFyB-y5Q&h=AT3lZCmyv9qhVew-u37TUjKCnQWeyorBe0lSSiuXhTdNyYkmjc4CfU6dY27eaPdd9fqRCy8nCQmYM2WEuWQi4w5g8zuFn1fW_lmmVX6kNsxWlre6a-2kaJAtkst7lzs62D5GcDqsEN2oBupGGNh-&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT34CofHT5l9Y7ljES6QR4X7swmprOeqlLinita-GBCUysi0fNyXBSRg9fQd27mslshwyJEgL0XTUakYfEF5sJlgmVhW1zIq-eHeLqsbboPpDOT4rOclQ4RMvY_4AwMzqn-c9uIugTCoYac80rbz4GuQxdapPhZ0169hRTbtWXQ-dEhd1eAlxDnt9RfCjqZO7U5ht_4IUn7oPVGyrA_U9-fpAeMNNUdlvSOa
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fsk.plsk.eu%2F-%2Fv-kruhu-tajomstiev-novy-rozmer-turistiky-na-polsko-slovenskom-pohranici%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR26cLPPRRbmDIwckC60ShmBXffTroTqPvVZYDs9l9_QQfjTn9Uyih24ndY_aem_juCg4r7L2gbGM1HFyB-y5Q&h=AT3lZCmyv9qhVew-u37TUjKCnQWeyorBe0lSSiuXhTdNyYkmjc4CfU6dY27eaPdd9fqRCy8nCQmYM2WEuWQi4w5g8zuFn1fW_lmmVX6kNsxWlre6a-2kaJAtkst7lzs62D5GcDqsEN2oBupGGNh-&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT34CofHT5l9Y7ljES6QR4X7swmprOeqlLinita-GBCUysi0fNyXBSRg9fQd27mslshwyJEgL0XTUakYfEF5sJlgmVhW1zIq-eHeLqsbboPpDOT4rOclQ4RMvY_4AwMzqn-c9uIugTCoYac80rbz4GuQxdapPhZ0169hRTbtWXQ-dEhd1eAlxDnt9RfCjqZO7U5ht_4IUn7oPVGyrA_U9-fpAeMNNUdlvSOa
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fsk.plsk.eu%2F-%2Fv-kruhu-tajomstiev-novy-rozmer-turistiky-na-polsko-slovenskom-pohranici%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR26cLPPRRbmDIwckC60ShmBXffTroTqPvVZYDs9l9_QQfjTn9Uyih24ndY_aem_juCg4r7L2gbGM1HFyB-y5Q&h=AT3lZCmyv9qhVew-u37TUjKCnQWeyorBe0lSSiuXhTdNyYkmjc4CfU6dY27eaPdd9fqRCy8nCQmYM2WEuWQi4w5g8zuFn1fW_lmmVX6kNsxWlre6a-2kaJAtkst7lzs62D5GcDqsEN2oBupGGNh-&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT34CofHT5l9Y7ljES6QR4X7swmprOeqlLinita-GBCUysi0fNyXBSRg9fQd27mslshwyJEgL0XTUakYfEF5sJlgmVhW1zIq-eHeLqsbboPpDOT4rOclQ4RMvY_4AwMzqn-c9uIugTCoYac80rbz4GuQxdapPhZ0169hRTbtWXQ-dEhd1eAlxDnt9RfCjqZO7U5ht_4IUn7oPVGyrA_U9-fpAeMNNUdlvSOa
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Pri spomienke na 

Alfréda Grosza 
 

Lívia Jakšová, riaditeľka Združenia EUT 

 

Alfréd Grosz sa narodil v Kežmarku 26. 

augusta 1885 v rodine riaditeľa gymnázia 

Ernesta Grosza. Študoval v Kežmarku a 

Budapešti, stal sa stredoškolským profesorom 

telocviku a geografie. Až do I. svetovej vojny 

pôsobil na gymnáziu v Jászberényi, potom 

bojoval    štyri    roky    na   talianskom fronte.  

 
V pondelok 26. augusta v zastúpení primátora 

mesta Jána Ferenčáka sa spomienkovej 

slávnosti    venovanej    Alfrédovi     Groszovi  

 
zúčastnil Jozef Matia, viceprimátor mesta 

Kežmarok. Spoločný čas, počas ktorého 

zazneli aj spomienky na kežmarského rodáka, 

bol pre mnohých obohatením.  

 

Dni Slovensko-poľského 

priateľstva v Rakúsoch 

– nové partnerstvo 

s Gminou Jodłownik 
 
Štefan Bieľak, predseda EZUS TATRY 

 

V sobotu 17. augusta 2024 sa v rámci 

kultúrneho podujatia Dni obce Rakúsy začali 

aj   Dni   Slovensko  -   poľského   priateľstva  

realizované   v  rámci  úspešného   

spoločného mikroprojektu medzi obcou 

Rakúsy a Gminou Jodlovnik v rámci 

cezhraničného  programu  Interreg PL - 

 
SK 2021-2027. Cieľom projektu je 

priblížiť spoločnú slov. poľskú históriu, 

propagovať vlastnú kultúru a posilniť 

spoluprácu medzi inštitúciami na oboch 

strán hranice. Práve tento projekt po 

prvýkrát spojil uvedené dve obce a tak 

sa zrodilo ďalšie nové slovensko-

poľské     partnerstvo.   Obec   Rakúsy  

 
doposiaľ nemala partnerskú obec v 

Poľsku a rovnako to platí o Gmine 

Jodlovnik. Okrem podpory tohto 

podujatia Prešovský samosprávny kraj 

investoval aj do opravy krajskej cesty 

3. triedy a nového mosta pri Šarpanci. 

A práve vďaka Združeniu Euroregión  

 
Tatry (so sídlom v Kežmarku) 

posilňujeme slovensko-poľské vzťahy 

o toto ďalšie partnerstvo. Vďaka 

tomuto partnerstvu môže dôjsť k 

výmene cenných skúsenosti a k 

vzájomnej inšpirácii. Tak želáme obom 

partnerom, aby táto novovznikajúca 

spolupráca preniesla ďalšie úspešné 

spoločné projekty. Držím palce ! 

Ďakujem p. starostke Monike 

Juraškovej za pozvanie, že som mohol 

byť súčasťou tohto stretnutia 

v Rakúsoch. 

 

Slovenský zbojník 

a národný hrdina 
 
Lívia Jakšová, riaditeľka Združenia EUT 

 

Slovenský zbojník a národný hrdina 

Juraj Jánošík sa narodil v obci 

Terchová v osade u Jánošov v roku 

1688. Zomrel popravený obesením 

na hák dňa 17. marca 1713 v 

Liptovskom Mikuláši. Legenda o 

odvážnom zbojníkovi, ktorý 

„bohatým bral a chudobným dával,“ 

začala vznikať už krátko po 

Jánošíkovej smrti. Podľa legendy žil 

Jánošík so svojou družinou v lesoch 

medzi Žilinou a Liptovským 

Mikulášom a prepadával tam 

pocestných. Peniaze zo zboja 

rozdeľoval medzi chudobných 

poddaných. Jeho ľudová postava 

bola stotožnená s hrdinskými 

vlastnosťami, silou, odvahou a 

statočnosťou. Stal sa hlavným 

hrdinom mnohých ľudových povestí  

 
a piesni. Jeho zbojnícky osud sa stal 

námetom mnohých hudobných 

literárnych a výtvarných diel. Po 

Jánošíkovi sú pomenované aj 

niektoré prírodné útvary, slávnosti a 

jedlá. V jeho rodnej osade Šípkova u 

Jánošov je osadená pamätná tabuľa 

na mieste kde stál pôvodný dom 

Juraja Jánošíka. 
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